

「照顧不同學習需要」 普通學校教學助理培訓工作坊 (2021-2022)

更新日期: 2021年12月3日

這系列的工作坊旨在提升教學助理了解照顧不同學習需要學生的專業知識、發展正面的接納態度及 掌握有關團隊支援的角色及工作技能,以關顧有需要的學童。學員將會認識融合教育的理念及政策 和實用技巧,並建立正面接納學生的態度。修畢工作坊後,學員應能懂得如何協助教師關顧及教導 校內有不同學習需要的學生。工作坊安排如下:

課程編號 :	SE0020220070 (適用於教育局培訓行事曆)									
課程名稱 :	「照顧不同學習需要」- 普通學校教學助理培訓工作坊									
對象 :	現職小學及中學的教學助理									
學習時數 :	12 小時									
開辦日期 及 上課時間: (上午 0915-1215) (下午 1330-1630)	期數	第一節	第二節	第三節	第四節	人數				
	#TA04	07/02/2022 (一)上午	07/02/2022 (一)下午	08/02/2022 (二)上午	08/02/2022 (二)下午	80				
	#TA05	19/04/2022 (二)上午	19/04/2022 (二)下午	20/04/2022 (三)上午	20/04/2022 (三)下午	80				
	# 由 2022 年 1 月 1 日起,所有參加者必須在上課前 14 天,已接受兩劑新冠肺炎疫苗注射;或持有 7 天內新冠 肺炎的陰性檢測結果。									
上課地點 :	將軍澳教學中心 (新界將軍澳敬賢里1號) (近港鐵寶琳站)									
教學語言 :	中文為主·輔以英語									
入學條件 :	凡經學校校長推薦的教學助理,均可報讀									
證書頒發 :	學員出席率達 100% ,將獲頒發「出席證明」									
費用 :	免費 (學費由教育局資助)									
報讀手續 及 : 取錄結果	申請者可於教育局培訓行事曆網頁(http://tcs.edb.gov.hk) 報名·或於本中心課程網頁 (http://www.eduhk.hk/csenie) 下載報名詳情。取錄通知書將於每期開課前兩星期‧以電郵及/或專函通知成功申請者有關工作坊的具體安排。									
課程查詢 :	香港教育大學特殊學習需要與融合教育中心吳惠娟小姐 電話: 2948 6515 傅真: 2948 7993 電郵: ta@eduhk.hk									

香港特別行政區教育局委託 香港教育大學特殊學習需要與融合教育中心主辦





Workshops on Catering for Diverse Learning Needs for Teaching Assistants Working in Ordinary Schools (2021-2022)

As at 3 December 2021

This series of workshops aim to enhance the professional knowledge of teaching assistants to understand the students' diverse learning needs, develop the positive attitudes of acceptance and master the role and job skills of the support team in order to care the needy students. Participants will learn the concept, policy and practical skills of integrated education, and develop the positive attitudes of acceptance to the students. After completion of the workshop, participants should be able to assist teachers to care and teach the students with diverse learning needs in school. Workshop details are as follows:

Course Ref. No.:	SE0020220070 (for the EDB Training Calendar System)										
Course Title:	Workshops on CDLN for Teaching Assistants Working in Ordinary Schools										
Participants:	Teaching assistants working in primary or secondary schools										
Duration of Study:	12 hours										
Course Date & hours: (AM: 0915-1215) (PM: 1330-1630)	Cohort	Session 1	Session 2	Session 3	Session 4	Place					
	#TA04	07/02/2022 (Mon)AM	07/02/2022 (Mon)PM	08/02/2022 (Tue)AM	08/02/2022 (Tue)PM	80					
	#TA05	19/04/2022 (Tue)AM	19/04/2022 (Tue)PM	20/04/2022 (Wed)AM	20/04/2022 (Wed)PM	80					
	# With effect from 1 st January 2022, all participants must be received two doses of COVID-19 vaccine for more than 14 days or have a negative COVID-19 test result issued within 7 days prior the day of class.										
Venue:	TKO Study Centre (No. 1, King Yin Lane, Tseung Kwan O, New Territories) (near the Po Lam MTR Station)										
Medium of Instruction:	Chinese, supplemented with English										
Certificate Award:	Participants will be awarded with the Certificate of Attendance, if they attend all the sessions										
Workshop Fee:	Free (Tuition fee will be funded by EDB)										
Application and Admission:	Applicants can apply through the EDB Training Calendar (http://tcs.edb.gov.hk) or download the Application details at the course website (http://www.eduhk.hk/csenie). An admission letter will be sent to those successful applicants through email and/or surface mail 2 weeks before the workshop commences.										
Enquiries:	Contact Person: Miss Ng Wai Kuen, Zoe (CSENIE, EdUHK) Tel.: 2948 6515 Fax: 2948 7993 Email: ta@eduhk.hk										

Commissioned by the Education Bureau, HKSAR Organized by the Centre for Special Educational Needs and Inclusive Education, EdUHK

